
نهضت حمايت از توليد داخلي بايد آغاز شود تجديدنظری در مصوبه حصرصورت نگرفته است
رئيس قوه قضاييه:  محسنی اژه ای در جمع دانشجويان :

مدي��رکل آژان��س بين المللي انرژي اتمي با تاکيد بر ادامه 
پايبندي ايران به برجام، گفت که آژانس به همه مکان ها و 
سايت هاي مورد نيازش در ايران دسترسي داشته است.

به گزارش ايس��نا، يوکيا آمانو مديرکل آژانس بين المللي 
ان��رژي اتمي )IAEA( طي بيانيه اي در نشس��ت آغازين 
ش��وراي حکام، گف��ت: آقاي رييس آژان��س بين المللي 
انرژي اتمي اکنون براي بيش از دو س��ال اس��ت که در 
حال راس��تي آزمايي و نظارت بر اجراي تعهدات ايران در 

برنامه جامع اقدام مشترک است.

وي اف��زود: برج��ام در واقع يک دس��تاورد چش��مگير در 
حوزه راس��تي آزمايي محسوب مي شود و مي توانم بگويم 
ک��ه ت��ا به امروز ايران تعه��دات برجامي خود را اجرا کرده 
اس��ت. اين موضوع ضروري اس��ت که ايران به اجراي 
کامل اين تعهدات ادامه دهد. اگر برجام شکست بخورد 
اين يک شکس��ت بزرگ براي راس��تي آزمايي هسته اي و 
چندجانبه گرايي خواهد بود. آمانو در ادامه گفت: آژانس از 
ايران درخواست کرده است تا شفاف سازي هاي بيشتري 
را در رابطه با نيروگاه هاي مربوط به توسعه چرخه سوخت 

هس��ته اي در راس��تاي اس��تفاده از آن در پيش��رانه هاي 
هسته اي را در اختيار ما قرار دهد.

وي در ادامه اظهار کرد: آژانس به راستي آزمايي خود در 
مورد عدم انحراف اس��تفاده از مواد هس��ته اي اعلام شده 
توسط ايران در راستاي پادمان هاي هسته اي آژانس ادامه 
مي دهد. ما به همه س��ايت ها و مکان هايي که مورد نياز 
بوده است در ايران دسترسي داشته ايم. همچنين بررسي 
وجود هرگونه ماده و اقدامات هس��ته اي اعلام نش��ده در 

ايران نيز ادامه خواهد يافت.

نماينده مردم طرقبه در مجلس گفت: ۳۹ سال از انقلاب گذشته اما غفلت برخي مسئولان 
موجب عدم ش��فافيت مالي در اموال برخي مس��ئولان ش��ده است.به گزارش فارس، محمد 
دهقان نماينده مردم طرقبه، چناران و شانديز در مجلس شوراي اسلامي عصرروز دوشنبه 
14 اس��فندماه در نشس��ت خبري خود، اظهار داش��ت: طرح اعاده اموال نامش��روع مربوط به 
گذش��ته اس��ت و قانون »از کجا اورده اي« مربوط به آينده اس��ت.وي افزود: قوه قضاييه اگر 
اصل 142 را اجرا کند، ممنون مي شويم. ما به دنبال حل مشکل هستيم و چندبار هم جلسه 
گذاش��تيم که چرا قانون اجرا نمي ش��ود؟دهقان ادامه داد: ما به عنوان قانونگذار حق داريم 
قانوني بنويسيم که اموال نامشروعي را که در گذشته تحصيل شده است برگرداند. طرحي 
نوشته ايم که بار فقط روي دوش رئيس قوه قضاييه نباشد.طراح طرح »اعاده اموال نامشروع 
مسئولان« عنوان کرد: ۳۹ سال است که از انقلاب گذشته اما غفلت برخي مسئولان موجب 
عدم شفافيت مالي در اموال برخي مسيولان شده است.وي بر همين اساس اضافه کرد: ما 

در اين طرح خواسته ايم که مکرر از اجراي آن گزارش داده شود که اينجا نقش رسانه ها پر 
رنک مي شود. ما معتقديم علني بودن محاکم ملتزم است با منتشر شدن. مکر مي شود که 
جلسه دادگاه علني باشد و همه مي توانند بيايند اما هيچکس خبري بيرون نبرد.نماينده مردم 
طرقبه در مجلس همچنين تصريح کرد: ما اکنون به اين نتيجه رسيده ايم که راه مقابله با 
تحصيل اموال نامشروع از سوي مسئولان همين طرح است.دهقان ادامه داد: ممکن است 
ف��ردا تع��داد ديگ��ري از نماين��دگان هم آن را امضا کنند، تا الان 151 نماينده امضا کرده اند. 
شش ماه با مرکز پژوهشها راجع به اين طرح مشورت کرده ايم.»ما از نظرات مخالف استقبال 
مي کنيم، اما حتما افرادي هم هستند که مانع تصويب و اجراي طرح خواهند بود که ممکن 
است خود به تحصيل اموال نامشروع در دوران مسيوليتشان دست زده باشند.اين نماينده 
مجلس تصريح کرد: طرح را به زعماي فراکسيون اميد داده ايم و راجع به ان کفتکو هم کرده 

ايم، دوستاني از اميد خودشان مراجعه کرده و طرح را امضا کرده اند.

هشدار برجامی آمانو به بدعهد ها

امضاي ۱۵۱ نماينده پاي طرح اعاده اموال نامشروع 
دهقان در نشست خبري اعلام کرد؛
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مدي��رکل آژان��س بين الملل��ي انرژي اتمي با تاکي��د بر ادامه 
پايبن��دي اي��ران به برجام، گفت که آژانس به همه مکان ها و 

سايت هاي مورد نيازش در ايران دسترسي داشته است.
به گزارش ايسنا، يوکيا آمانو مديرکل آژانس بين المللي انرژي 
اتمي )IAEA( طي بيانيه اي در نشست آغازين شوراي حکام، 
گفت: آقاي رييس آژانس بين المللي انرژي اتمي اکنون براي 
بيش از دو سال است که در حال راستي ... همين صفحه

گروه انرژي – مجتبي آزاديان: محمد خالدي سردشتي عضو 
کميس��يون انرژي مجلس ش��وراي اس��لامي و نماينده مردم 
ل��ردگان در خان��ه ملت در گفتگو ب��ا »تجارت« در خصوص 
نشست لوپک و توليدکنندگان شيل در آمريکا و نتايج و تبعات 
آن اظهار داشت: در دنياي امروز که به عنوان دهکده جهاني 
هم شناخته مي شود، همه با هم در ارتباط هستند و تک قطبي 
بودن و جدا از جمع عمل کردن...                       صفحه 9

هشدار برجامی
 آمانو به  بدعهد ها

 نتيجه نشست اوپك
 با شيل به نفع بازار نفت

نگراني درب��اره ضعف 
تصمي��م  ب��ا  دلار 
ترامپ ب��راي افزايش 
تعرفه هاي فولاد و آلومينيوم بيشتر شد. 
يک��ي از چش��م اندازهاي نگران کننده 
بازار مالي رويکرد ارزش دلار بود که 10 
درصد کاهش داشت. اين امر برخلاف 
يک سري از فاکتورها رخ داد که انتظار 
افزايش قيمت دلار را نشان مي داد. اين 
فاکتوره��ا تغيير در پيش بين هاي مالي 
و افزاي��ش نرخ به��ره بانکي و افزايش 
اس��تخدام و رش��د اقتصادي و کاهش 
مالياتي بود. اگر انتظار اس��تهلاک دلار 

با مقياسي بالا نباشد...
ادامه در صفحه ۱2

هشدار بازارهاي ارزي به 
اقتصاد آمريكا

لارنس سامرز
فايننشال تايمز

يادداشت

پ��س از آنک��ه ي��ک 
لايحه براي ادغام چند 
وزارتخانه در دولت دهم تسليم مجلس 
ش��وراي اسلامي شد و نمايندگان مردم 
در خان��ه مل��ت پ��س از بررس��ي هاي 
گس��ترده به اين ادغام راي دادند، يک 
بار ديگر ش��اهد هس��تيم که عده اي به 
دنب��ال تفکيک اي��ن وزارتخانه و ايجاد 
دو وزارت جدي��د در دول��ت هس��تند اما 
مش��خص نيست چرا برخي اصراردارند 
چن��د وزارتخان��ه را از يکديگر تفکيک 
کنند و با بزرگ کردن دولت، س��رعت 
را ازاجراي کاربگيرند و دولتي س��نگين 

ايجاد کنند...
ادامه در صفحه 7

ايجاد هرج و مرج
 با تفكيك وزارت صنعت 

محمد حسين فرهنگي 
عض�و هيئت رئيس�ه مجلس 

شوراي اسلامي

سرمقاله

لودریان در دیدارهای جداگانه با روحانی،شمخانی و ظریف : 

فرانسه پای برجام ایستاده است

گزارش

گزارش »تجارت« ازطرح دوباره موضوع تفکيک يک وزارتخانه 

تفکيک وزارت صنعت
راهبردي ناکارآمد
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بررسی »تجارت« از وضعيت تعيين حقوق پايه کارگران برای سال 97 نشان داد؛

دستمزد کارگران 
قربانی بهانه های تورمی

توسط دو تن از اعضاي شوراي شهر تهران افشا شد؛

تخلفات »همشهري«
منصور غیبي در گفت و گو با »تجارت« پیش بینی کرد؛

مسکن در آرامش موقت

بهنیا در گفتگو با »تجارت«: قطعه سازان در اندیشه واردات

 پيشنهاد افزايش تعرفه 
واردات قطعه روی ميز دولت

گروه صنعت، معدن و تجارت: موضوع تعرفه واردات خودرو و قطعات هنوز هم با حاشيه هايي 
همراه است. دولت در حالي در دستورالعمل خود افزايش تعرفه براي واردات خودرو را ابلاغ کرده که 
بررس��ي ها نش��ان مي دهد تناس��ب مشخصي ميان افزايش اين تعرفه ها و تعرفه هاي تعيين شده براي 
قطعات خودرو وجود ندارد. اين موضوعي است که طي هفته هاي گذشته کم و بين مورد توجه رسانه ها 
قرار گرفته و حتي بري کارشناس��ان اين مس��اله را بيش از همه به س��ود واردکنندگان قطعات خودرو 
مي دانند. دولت در شرايطي اوايل فصل زمستان ضوابط جديد واردات...                         صفحه 7
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رئي��س ق��وه قضاييه با اش��اره به روزهاي پاياني س��ال و 
افزايش ميزان خريد کالا توسط خانواده ها، اين موضوع 
را س��نتي حس��نه از جهت تغيير احوال و همچنين رونق 
بازار کسب و کار توصيف کرد و گفت: بسيار شايسته است 
که مسئولان و مردم تلاش کنند در جريان اين خريدها 

کالاي ايراني را در اولويت قرار دهند. 
آي��ت ا... آمل��ي لاريجاني افزود: همگ��ي بايد بازار توليد 
داخل��ي را پررون��ق کني��م و به اي��ن ترتيب با تلاش خود 
رکود را از بين ببريم. براس��اس توصيه، تذکر و س��خنان 
برخ��ي متخصص��ان، بس��ياري از کالاهاي ايراني از نظر 
کيفيت بهتر از کالاهاي توليد خارج هس��تند و حتي اگر 
اين رجحان نيز وجود نداش��ته باش��د بهتر است که با نيت 
خير و براي رونق بازار توليد و اشتغال جوانان و چرخيدن 
چرخ هاي اقتصادي کشور به سمت خريد کالاهاي توليد 
داخل برويم. وي افزود: چنين کاري را که موجب زندگي 
آبرومن��د هزاران خانواده و جلوگيري از بيکاري کارگران 
بسياري مي شود، از جمله صدقات جاريات دانست و يادآور 
شد: مسئولان نيز اين موضوع را ترويج کنند و در واقع بايد 

تلاش کنيم که نهضتي براي حمايت از توليد داخل آغاز 
شود. البته اين موضوع تا حدودي در حال انجام است اما 
بايد با شتاب بيشتر و در ابعاد بزرگتري پيگيري شود. به 
طور مثال »گاندي« در هند با تحريم کالاي انگليس��ي 
آنه��ا را ب��ه زانو درآورد. ما نمي گويي��م که کالاي بيگانه 
را تحري��م کني��م اما نفع کل کش��ور و اقتدار نظام ايجاب 
مي کند که توليد داخلي را در اولويت قرار دهيم. چرا بايد 
کالايي بخريم که کش��ورهاي سلطه گر همچون آمريکا 
و انگليس از ماليات آنها، به کش��ورهاي مس��لمان حمله 
کنند و يا آنها را تحت فشار قرار دهند و از طريق فروش 

سلاح به برخي کشورهاي منطقه، آنها را در انجام جنايات 
جنگي عليه مردم مظلوم يمن ياري رسانند.

رييس قوه قضاييه با تأکيد بر لزوم عزم ملي در اين زمينه 
ابراز اميدواري کرد که با توصيه دلسوزان و متخصصان 
اقتصادي، فرهنگ اس��تفاده مردم از توليد داخل نهادينه 

شود.
آملي لاريجاني با اش��اره به اينکه امروز جهان اس��لام و 
خصوصاً جمهوري اس��لامي متهم به نقض حقوق زنان 
اس��ت گفت: اين اتهامات نيز از س��وي فرهنگ منحط 
غربي و کس��اني که در اين فرهنگ رش��د کرده اند متوجه 
جهان اسلام مي شود که بر مبناي ارزشهاي ابداعي خود 

به وزن کشي حقوقي رفتارها مي پردازد. 
رئي��س ق��وه قضايي��ه توضيح داد: وقت��ي در يک تمدن، 
زن و جس��م او تبديل به ابزاري براي ش��هوت راني، سود 
اقتصادي، کاس��بي ش��رکت هاي بزرگ و مادياتي از اين 
س��نخ مي ش��ود، مطمئناً جوامعي که معيارهايشان با اين 
ش��اخص ها متف��اوت اس��ت متهم به نق��ض حقوق زنان 

خواهند شد.

س��خنگوي قوه قضائيه درباره طرح اعاده اموال نامش��روع 
گفت: بدست آوردن ثروت هنگفت جز در موارد خاص ممکن 
نيست. اگر يک مسئول صاحب يک ثروت هنگفت شد، نبايد 
او را بازخواست کنيم؟ شخصي که ساليان زياد مسئول بوده 
اگر صاحب ثروت ش��ود باعث بدبيني عمومي مي ش��ود و از 
طرفي احتمال مي رود از طريق غيرقانوني باشد. اگر مسئول 
در زمان کوتاه داراي ثروت سنگين شد بايد بازخواست شود. 
اگر ثابت کرد مشروع بوده حلال است اگر ثابت شد نامشروع 
است بايد پس گرفته شود.  به گزارش ايسنا، حجت الاسلام 
غلامحسين محس��ني اژه اي در جمع دانشجويان دانشگاه 
ش��هيد رجايي افزود: الان ما و مجلس دنبال اين موضوع 
هستيم و خواهشم از مجلس اين است که يک قانون جامع 
و کارا بنويسند و قانوني ننويسند که شش ماه بعد بخواهيم 
اصلاح کنيم. اولًا قانوني بنويسند که بشود رسيدگي و تحقيق 
کرد و ثانيا س��ازوکاري را در نظر بگيرند که س��ريع به نتيجه 
برس��د. بايد ببينيم چه چيزي از مجلس بيرون مي آيد. فعلا 
نظ��رات را گرفته ان��د و ق��وه قضاييه ه��م نظرات خودش را 
مي دهد. اين کار باعث افزايش اعتماد مردم مي ش��ود و اگر 
هم مفسده اي داشت حتما بايد برگرداند و غرامت کار خود 

را متحمل شود.
وي در پاسخ به اينکه 40 سال از انقلاب اسلامي مي گذرد و 
چرا بايد بعد از اين مدت اين جواب ها را بشنوييم که قانون 
اجازه نمي دهد يا فلان دستگاه ها همکاري نمي کنند، گفت: 
پس اين همه افرادي که ما رسيدگي مي کنيم چيست؟ الان 
چه کساني را به زندان مي آورند؟ معاون اول رييس جمهور 
مگر زندان نيس��ت؟ مگر برادر رييس جمهور تحت تعقيب 
نيست؟ مگر برادر معاون اول رييس جمهور در زندان نيست 

و تحقيق نمي شود؟
محس��ني اژه اي درباره درخواست برخي افراد براي برگزاري 
دادگاه علني، گفت: اگر موضوع اشاعه فحشا يا مسائل امنيتي 
باشد، حتي اگر خود فرد هم بخواهد، علني برگزار نمي شود. 

ممکن هم هس��ت خود فرد خواس��تار دادگاه علني نباشد، اما 
علن��ي برگ��زار ش��ود. الان دادگاه علني داريم اما حق پخش 
نداري��م. مي گوين��د اين چه دادگاه علني اس��ت. همين الان 
مجلس قانوني را گذارنده و من هم طرفدارش هس��تم که 
شوراي نگهبان ايراد گرفته و اين قانون در مجمع تشخيص 
مصلحت نظام در دست بررسي است. معاون اول دستگاه قضا 
در پاسخ به اين که برخي در زندان ها خودکشي مي کنند گفت: 
يعني مي گوييد کسي را زندان نبريم؟ در رابطه با اغتشاشات 
يک نفر و در رابطه با جاسوس ها هم يک نفر خودکشي کرده 
است. همه خودکشي ها به خاطر سختي در زندان نيست خيلي 
وقت ها به خاطر افش��ا نش��دن اطلاعات شان است. در اوايل 
انقلاب، وقتي منافقين دس��تگير مي شدند و اطلاعات شان 
افش��ا مي شد، با قرص سيانور خودکشي مي کردند. بنابراين 
اولًا هر خودکش��ي به خاطر س��ختي در زندان نيست. خيلي 
وقت ها افراد تش��کيلاتي و افرادي که جرم س��نگين دارند، 
به خاطر کش��ف نش��دن اطلاعات شان خودکشي مي کنند. 
محسني اژه اي درباره اينکه مطالبه جوانان انقلابي رفع حصر 
هست و از شما گله مند هستيم که چرا بعد از هشت سال سران 
فتنه به مجازات نرسيدند؟ افزود: شوراي امنيت ملي وظيفه اي 
دارد که در اين قضيه جلسه شورا تشکيل و تشخيص دادند 
که محاکمه آنها الان به مصلحت نيست، ولي بايد محصور 
ش��وند. تا به امروز هر س��الي که گذشته هنوز شوراي امنيت 
ملي تجديدنظري در اين مصوبه نکرده است. سخنگوي قوه 

قضاييه بيان کرد: تا زماني که اين مصوبه پابرجاس��ت، قوه 
قضاييه نمي تواند آنها را محاکمه کند. شوراي عالي امنيت ملي 
هنوز تصميم خود را درباره سران فتنه تغيير نداده است و اگر 
اين تصميم تغيير کند وظيفه قوه قضاييه هم به ميان مي آيد. 
معاون اول قوه قضاييه با اش��اره به موضوع فضاي مجازي 
گفت: اگر دوباره نگويند که کم عقل هستيم اين حرف ها را 
مي زنيم؛ بايد بگوييم قوه قضاييه معتقد است بايد از فضاي 
مجازي به نحو صحيح استفاده شود و فسادهاي آن نيز کنترل 
شود. نبايد سياسي برخورد کنيم در حالي که صدها فساد از 
محل فضاهاي مجازي متوجه جوانان مي ش��ود و کم عقل 
هم نيستيم که اين حرف ها را مي زنيم. وي در پاسخ به اينکه 
آيا قوه قضاييه برنامه اي براي قاچاق کالا دارد گفت: هم قوه 
قضاييه برنامه دارد و هم جاهاي ديگر. اصل موضوع قاچاق 
کالا مربوط به ستاد مبارزه با قاچاق کالاست که رييس آن هم 
رييس جمهور است. وي در پاسخ به اينکه احمدي نژاد نظام را 
زير سوال مي برد اما براي رييس دولت اصلاحات محدوديت 
ايجاد مي شود گفت: راجع به محدوديت هاي آقاي خاتمي که 
قبلا توضيح دادم اما در مورد آقاي احمدي نژاد قوه قضاييه در 
زمان مقتضي اقدام مي کند. معاون اول قوه قضاييه در پاسخ 
به اينکه تصوير رييس دولت اصلاحات در بردهاي دانشگاه ها 
نصب مي شود و مي گويند بخشنامه اي از سوي وزارت علوم 
درباره ممنوع التصويري اين شخص وجود ندارد، گفت: يک 
وقتي رييس جمهور گفت هيچ مصوبه اي شوراي عالي امنيت 
ملي ندارد و بعد هم قبول کردند که ندارد. در مصوبه شوراي 
عالي امنيت ملي، يک کميته اي ترتيب داده شده است؛ مانند 
قضي��ه برجام که مي گفتند ح��ق نداريد چيزهايي را بگوييد 
يا بنويس��يد. در اين قضيه نيز مصداق ها بر عهده آن کميته 
گذاش��ته ش��ده است و خود دادستان هم علاوه بر آن مصوبه 
تصميم گرفت. يعني هم مصوبه شوراي عالي امنيت ملي و 
هم حکم دادستاني در اين ارتباط وجود دارد و هيچ کدام هم 

نقض نشده است. 

ماهنامه
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نبایدهای بعدا ز غذا 
تا چه اندازه واقعیت دارد؟!

 شایعات تغذیه ای چگونه شکل می گیرند؟
 خام گیاه خواری زیر ذره بین دنیای تغذیه

 روغن پالم مضر است؟
 باورهای غلط درمورد گوشت مرغ

تازه های کنترل
و درمان پوکی استخوان

کنترل استرس 
با تغذیه مناسب

غلات کامل چیست؟

پرونده ویژهشایعات و حقایق تغذیه ای

ماهنامه آموزشى
خبرى، بهد اشتى

ب�ازگشت همه به سوی اوست
برادر ارجمند جناب آقای اصغر غنيمتی 

درگذش�ت م�ادر گراميت�ان را خدم�ت ش�ما و خان�واده محترم 
تس�ليت ع�رض می کنيم. ب�رای آن مرحومه علو درجات الهی و 

برای بازماندگان صبر جميل آرزومنديم.
از طرف  اصغر نعمتی و کارکنان چاپ گل آذين

w w w w. t e j a r a t o n l i n e . i r

آخرين اخبار و تحليل روز اقتصادي را 

در پايگاه اينترنتي تجارت آنـلاين بخوانيد

گروه راه و مس�کن: در جريان نوس��ان بازار ارز در چند ماه اخير و افزايش تقاضا براي 
خريد دلار که موجب ايجاد عدم تعادل در قيمت ها ش��ده و نرخ دلار را تا مرز 5000 
تومان هم پيش برد، يکي از دلايل اصلي افزايش حجم نقدينگي و هجوم به بازار ارز 
از س��وي مردم براي س��رمايه  گذاري نقدينگي موجود در دلار عنوان مي ش��ود. بر اين 

اساس بانک مرکزي در روزهاي اخير بسته سياستي سه گانه ...


